
 
REUNIÓ GRUP DE TREBALL MOBILITAT CONSELL DE CIUTAT 
 
 
 
 
DIA: 4/6/2013 
HORA D’INICI: 19.00 hores 
HORA DE FINALITZACIÓ:  20.30 hores 
LLOC: Sala de Plens, carrer Major,41 
 
 
PARTICIPANTS/ASSISTENTS 
 
 
Antonio Burrueco, Francesc Arnau, Vicens Andreu, José Arcas, Carles Faura, Victoria 
Corbacho, José Jurado, Manuel González, Alejandro Muñoz, Sergi Román, Daniel 
Gutiérrez, Mª Rosario Rodríguez, Antonio Labat,José Luis Nicolás,Alberto Rodríguez, 
Carmen García, María Gato, Anselmo Sánchez, Gracia Sancho, Joaquin Guerro, 
Orenci Medina, Jili Masso, Esperanza Hernández, Mercè Taberna, Marta Tarragona, 
Francesc Narvaez, Sandra López 
 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
Pla de Mobilitat Urbana de Viladecans i procés de Participació 
Pla de Mobilitat alternatiu per les obres d’urbanització a la sortida 50 de l’autopista 
(viaducte de la zona de Ca n’Alemany) 
 
 

ACORDS: 

 
 
El Sr. José Luis Nicolás dona la benvinguda a tots els assistents, explica que es el dia 
que comença la presentació de la diagnosi del Pla de mobilitat Urbá de Viladecans,  i 
amb aquest acte i aquesta presentació es pretén donar-li forma amb el grup que va 
sorgir del Consell de Ciutat. Es un Pla que ha elaborat l’empresa DOYMO que ara 
mitjançant PowerPoint explicarà. A continuació li dona la paraula al Sr. Francesc 
Narváez, delegat del Pla de mobilitat Urbana del àrea Metropolitana de Barcelona que 
coordina el Pla director per aquelles ciutats de més de 20.000 habitants. Explica que 
elaborar un Pla de Mobilitat es complicat ja que són ciutats que van créixer als anys 
60, sense cap ordre ni cap Pla Urbanístic. La Diputació de Barcelona i l’Àrea 
Metropolitana  van prendre la decisió en un moment difícil, de fer un cop de ma amb 
una obligació que va establir el Parlament de Catalunya, de que tots el Ajuntaments de 
més de 20.000 habitants tinguessin el seu Pla de Mobilitat Urbana.  
Senyala que el Pla té una part importantíssima que és, primer, la garantia de la 
participació, però no només per que ho digui la norma, si no, per que a més a més es 
un document important, de present i futur.  
 
En acabar la intervenció el Sr. José Luis Nicolás li dona les gracies per la seva 
intervenció i agraeix també el treball de la Diputació de Barcelona. També excusa al 



tinent d’Alcalde d’Espai Públic, Sr. Joaquin Guerrero, ja que li ha sorgit un problema i 
no ha pogut assistir-hi. 
 
A continuació li dona la paraula a la Sra. Esperanza Hernández, que mitjançant 
PowerPoint explica les línies de treball del Pla de Mobilitat Urbana de Viladecans. 
 
En acabar s’obre un torn de paraula: 
 
Sr. José Jurado explica que cree que las bicicletas que hacen el recorrido a la playa y 
pasan por la zona de la riera corren un peligro. Pregunta si se podría hacer un carril 
bici como el de Gavà, en la carretera de la Vila,  ya que existe un metro de acera, que 
se podría aprovechar para hacer el carril bici. 
El autobús que sale de la estación y tiene parada en el Barrio de Sales. Propone el 
traslado de esa parada a 500 metros hacía delante,  y así los vecinos de la zona de 
más arriba no tendrían que bajar, ya que esta muy lejos de la parte alta. 
 
Sr. Francesc Arnau demana disposar d’una còpia amb tota la informació, abans de la 
reunió de setembre per a poder valorar les propostes de la diagnosi. 
 
Sr. José Luis Nicolas respón  el tema de la parada del autobús, dient que  es valorarà i 
es treballarà dintre de la diagnosi. 
 
A continuació es Sr. José Luis Nicolàs presenta al Sr. Orenci Medina, director d’Àrea 
d’Espai Públic, que mitjançant powerpoint explica les obres del viaducte de Ca n’ 
Alemany. 
 
En acabar la intervenció s’obre un torn de paraula: 
 
Sr. José Jurado dice que seguramente el nivel de ruidos subirá por el desvío de la 
calle Siglo XXI. 
p 
Sr. Orenci Medina respon que si que hi haurà una mica més de soroll mentre durin les 
obres. 
 
Sr. Sergi Román pregunta si en Paseo de la Marina, calle Antonio Machado, Avenida 
del Progreso, se prevé algún semáforo para regular el tránsito o se hará a través de la 
rotonda con la mala utilización que tiene. 
 
Sr. Orenci Medina respon que bàsicament, en la rotonda del Segle XXI que es on es 
poden produir els col·lapso es on es pensa reforçar amb Policia Local, per a què reguli 
el trànsit. El que s’està intentant es que el semàfors estiguin en àmbar, per a què sigui 
la Policia la que reguli el flux del trànsit o que ells mateixos puguin fer salts dels cicles 
dels semàfors, per intentar adequar-los a les necessitats que s’estan produint en 
aquell moment. 
 
Sr. José Arcas comenta que entrant per la 51, entre Segle XXI i Antonio Machado 
s’ajunten dues sortides i això si que serà un problema. 
 
Sr. Orenci Medina li respon que nosaltres també ho veiem, per això el que s’ intentarà 
es regular el trànsit, depenent del fluxe de cotxes sobre tot al mati, ja que són dos 
entrades molt properes. 
 



Sr. José Arcas proposa que es podrien treure les bandes de regulació pel soroll, no 
per la velocitat, ja que si esta ple de Policia que controla la zona, almenys el soroll es 
podria evitar momentàniament. 
 
Sr. Orenci Medina respon que no hi haurà tant soroll ja que els cotxes aniran més a 
poc  a poc, i per raons de seguretat no es treuran. Sobre tot, el que es vol garantir es 
la seguretat dels vianants. 
 
Sr. Daniel Gutiérrez, parlant de l’entrada Antonio Machado, pregunta perquè no es pot 
fer una sortida i no una entrada. 
 
Sr. Orenci Medina, suposo que no es pot fer, ja que el cost econòmic no es el mateix. 
 
Sr. José Luis Nicolás explica que les obres començaran al 31 de juliol, a continuació 
arriben les vacances del mes de agost. Les problemàtiques s’aguditzaràn al mes de 
setembre, sobre tot quan comencin les escoles, així que tenim de marge el mes 
d’agost per veure si de moment aquestes mesures funcionen i així disposarem de 
temps per intentar corregir el que es pugui, dintre de les limitacions. L’ideal seria fer el 
que diu el Sr. Daniel, fer una sortida nova, però això suposaria fer un pont per sobre de 
l’autopista o un túnel per sota, però això, suposa un cost econòmic que en aquest 
moment es impensable assolir. 
 
Sr. Anselmo Sánchez, lo importante serán las horas puntas, por ese motivo la policía 
local estarà para agilizar el trànsito, pero se sabe que seguramente habrá colapso. 
 
Sr. Antonio Burrueco comenta que la salida 52 es de entrada y salida, al estar las dos 
tan juntas formaran colapso que llegara a la C-32. 
 
Sr. Orenci Medina responde que,  se sabe, pero en el momento que se planteó la 
salida provisional si no se hacía allí, donde? No había ninguna otra posibilidad. 
 
Sr. Antonio Burrueco pregunta si en la avenida que sale por el Vilamarina, por el paso 
elevado de la carretera de la Vila, no se podría haber hecho por alli un enlace. 
 
Sr. Orenci Medina, el puente de la carretera de la Vila dá para lo que dá. 
 
Sr. Juli Massó, tècnic de Mobilitat de l’Ajuntament de Viladecans, aclara que la altura 
es de 8 metros. Es una obra provisional que se tenía que montar y desmontar en un 
año. Es inviable montar una obra de 8 metros de alto para tan poco tiempo. Y el 
porqué no se puede hacer un acceso a la autopista, es porque se tendrían que 
expropiar todos los terrenos de debajo de la C-32, para hacer la salida. 
 
Sr. José Luis Nicolás reflexiona que esta claro que hace muchos años había mucha 
menos gente y coches en Viladecans, y muchas menos salidas, así que al final 
descubriremos la carretera de Sant Climent dirección Sant Boi y la carretera de la Vila 
que muchos no la conocen. 
 
Sense cap altre intervenció es dona per acabada la reunió a les 20.30 hores. 
 
 
  



 


